
Referat for møde i Seniorrådet d. 22.05 kl. 14.30-16.00 
 

Deltagere Inge Mielche Stuhr, Pia Pedersen, Thorkild Pedersen, Robert 

Rasmussen, Dorthe Lykke Jensen, Niels Brandbyge 

Fraværende Jørg Spiekermann 

Ordstyrer/referent Inge Stuhr/Niels Brandbyge 

Mødested Medborgerhuset 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden og referat d. 17.04 

 

Referat: 

Godkendt 

 

Pkt. 2 – Høringssvar vedr. plejehjemsråd og takstændringer for madservice 

 

Referat: 

 

Plejehjemsråd: 

 

Seniorrådet ønsker at være repræsenteret med to medlemmer i plejehjemsrådet, eftersom det er et 

kerneområde for Seniorrådets arbejde.  

 

Takstændringer: 

Seniorrådet har flere forskellige ændringsforslag (i prioriteret rækkefølge): 

1: Der findes midler ved kommende budgetforhandlinger til at yde tilskud til madservice, ligesom 

Ærø Kommune har gjort. 

 

2: Det bemærkes at stigningen på 1800kr pr. borger er en stor udgift for den enkelte. Seniorrådet 

foreslår at man indfører prisstigningen gradvist, og dækker et eventuelt underskud ved at finde 

midler ved kommende budgetforhandlinger.   

 

 

Pkt. 3 – Evaluering af repræsentantskabsmøde og kongres på Nyborg Strand 

 

Referat: 

Repræsentantskabsmødet var meget givende, med en masse spændende oplæg. 

 

Inge og Pia har været til oplæg om rammeaftalerne mellem regioner og kommuner, og 

opgaveforskydninger mellem region og kommune, og problemerne ved for tidlig udskrivning.  

 

Der var en dialog med Ærø Seniorråd, det var deres indtryk at den palliative enhed fungerer 

godt. En af medlemmerne ville være interessant at få med til en eventuel temadag. 

 

Robert og Jørg var til oplæg om videobesøg i hjemmet og dosispakket medicin.  

 

Thorkild var til oplæg om pårørende 

 

Alt i alt et rigtig godt og lærerigt repræsentantskabsmøde.  



 

Pkt. 4 – Orientering fra arbejdsgruppen omkring ældreboliger. 

 

 

Referat: 

 

Gruppen har afholdt to møder indtil videre. Der arbejdes med en spørgeskemaundersøgelse til 

borgere over 50.  

 

Der er møde igen i juni. 

 

 

 

 

Pkt. 5 – Status Kildemosen 

 

Referat:  

Driftsaftalen og arbejdet med en revideret driftsaftale blev drøftet.  

 

Der har været en henvendelse fra en pårørende på Kildemosen, som Seniorrådet 

videreformidlede til Forvaltningen. 

 

Status derudover er, at sygefraværet er faldende og at økonomien er i bedring for Kildemosen. 

Kultur/coachforløbet er også godt i gang.  

 

Der er ledige lejligheder på Kildemosen for nuværende. 

 

 

Pkt. 6 – Eventuelt 

 

Referat: 

Ingen punkter. 

 

 


